



Weltkongress Gebäudegrün

World Congress of  
Building Greening

[www.bugg-congress2020.com](http://www.bugg-congress2020.com)

## Information about the speaker / Informationen zum Referenten

---

**Speaker / Referent** Dr. Andreas Matzinger

**Vita / Vita** Andreas Matzinger is working as a senior researcher and project manager in the department of Surface Water at the Berlin Centre of Competence for Water (KWB) since 2007. His expertise includes monitoring, modeling and data analysis of anthropogenic impacts on lakes and rivers. A particular focus of the last years lies on the quantification and mitigation of stormwater impacts on urban surface waters. In this context, the development and investigation of ways towards integrated stormwater management and water sensitive urban design played an important role in his work. Andreas has a background in environmental science and holds a PhD from ETH Zurich/Eawag in Switzerland.

Andreas Matzinger arbeitet seit 2007 als Projektleiter und wissenschaftlicher Mitarbeiter am Kompetenzzentrum Wasser Berlin (KWB), in der Abteilung Oberflächenwasser; er ist Experte für Monitoring, Modellierung und Datenanalyse von anthropogenen Einflüssen auf Oberflächengewässer. Seit Beginn seiner Tätigkeit am KWB beschäftigt sich Andreas Matzinger intensiv mit Belastungen und möglichen Maßnahmen im Bereich des urbanen Regenwassers. Dabei spielt die Untersuchung von Wegen zu einer integrierten Planung der urbanen Regenwasserbewirtschaftung eine wichtige Rolle.

Fachlicher Hintergrund: Andreas Matzinger kommt ursprünglich aus der Schweiz und hat an der ETH Zürich Umweltwissenschaften studiert und anschließend an der Eawag, dem Wasserforschungsinstitut der ETH, im Bereich Gewässerforschung promoviert.

**Contact data /  
Kontaktdaten** Andreas Matzinger  
Abteilung Urbane Systeme  
Kompetenzzentrum Wasser Berlin gGmbH  
Cicerostr. 24, D-10709 Berlin

Tel. +49 (0)30 53653 824

Fax +49 (0)30 53653 888

Email: [andreas.matzinger@kompetenz-wasser.de](mailto:andreas.matzinger@kompetenz-wasser.de)

Homepage: [kompetenz-wasser.de](http://kompetenz-wasser.de)



Berlin  
16.-18.06.2020

Weltkongress Gebäudegrün

World Congress of  
Building Greening

[www.bugg-congress2020.com](http://www.bugg-congress2020.com)